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„Draftul de ordonan-
ţă de urgenţă (pentru în-
fiinţarea completurilor - 
n.r.) este în curs de fina-
lizare. El are atât partea 
de complet de judecată 
specializată pentru pro-
cedurile de achiziţie pu-
blică, însoţit de un pachet 
de măsuri pentru respec-
tarea termenelor proce-
durale care sunt cuprin-
se acum în legislaţie, şi 
o componentă pe partea 
de procedură, care pri-
veşte Agenţia Naţională 
de Achiziţii Publice, un-
de controlul ex-ante, cel 

specific pentru aceste ti-
puri de proceduri, dorim 
să îl disciplinăm, inclusiv 
cu un sistem de sancţiuni 
pentru personalul care 
este implicat în acest pro-
ces de exercitare a con-
trolului”, a spus Boloş la 
începutul şedinţei de gu-
vern.

El a menţionat că în 
acest proiect de act nor-
mativ se regăseşte şi sis-
temul de sancţiuni pentru 
nerespectarea termene-
lor, astfel încât întârzierile 
care există acum în pro-
cedurile de achiziţie pu-

blică să nu mai fie un im-
pediment pentru neres-
pectarea proiectelor, iar 
derularea procedurilor de 
achiziţie publică să poa-
tă fi asigurate într-un ter-
men rezonabil. 

Ministrul Fondurilor 
Europene a subliniat că 
are în lucru şi proiectul 

referitor la simplificarea 
procedurilor de achiziţie. 

„E o sarcină pe ca-
re ne-am asumat-o prin 
programul de guvernare, 
acela de a asigura debiro-
cratizarea şi simplificarea 
procedurală pentru pro-
iectele cu fonduri europe-
ne”, a afirmat acesta.
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Liderul PMP Eugen To-
mac a declarat, la Gura 
Humorului, că nu se te-
me de alegeri anticipate, 
dar este rezervat în legă-
tură cu reuşita unui astfel 
de demers care ar putea 
crea „un haos politic” în 
România. 
Dacă va trece vreo mo-
ţiune, putem trece în lo-
gica alegerilor anticipa-
te (...) Nu ne temem de 
alegerile anticipate, în-
să considerăm că es-
te aproape imposibil să 
le organizăm în Româ-
nia (...) Sunt destul de re-
zervat, pentru că dinco-
lo de voinţa politică (...) 
suntem destul de realişti 
şi conştienţi că pentru a 
implementa acest obiec-
tiv politic pe care îl are 
PNL este destul de dificil. 
PSD deja a dat semna-
lul că este dispus să cre-
eze o nouă majoritate în 
cazul în care trece moţi-

unea şi riscăm să intrăm 
într-un anumit haos po-
litic de care România nu 
are nevoie (...) Am înche-
iat un an cu două rânduri 
de alegeri grele, avem 
două rânduri de alegeri 
grele în faţă şi pentru a 
reuşi să obţii numărul de 
voturi necesare în Par-
lament pentru a convo-
ca alegeri anticipate es-
te un proces extrem de 
complex”, a afirmat To-
mac într-o conferinţă de 
presă. 
Potrivit acestuia, PMP nu 
a avut discuţii oficiale cu 
PNL pe tema alegerilor 
anticipate.
„Deocamdată nu am avut 
nicio discuţie oficială pe 
acest subiect (...) Am dat 
votul pentru a învesti un 
guvern care asigure o 
tranziţie de un an de zile 
până la alegerile genera-
le”, a spus Tomac.

Știri

PaginĂ realizatĂ de andrei dUMitrU

Lucrări în neregulă în PNDL 1 și 2

Ministrul Ion Ştefan a de-
clarat luni că, în urma 
controalelor efectuate de 
Corpul de control al Mi-
nisterului Lucrărilor Pu-
blice, Dezvoltării şi Admi-
nistraţiei şi de reprezen-
tanţii Inspectoratului de 
Stat în Construcţii în pe-
rioada 7-18 ianuarie, au 
fost găsite în neregulă lu-
crări în valoare de 53 de 
milioane de lei din pro-
gramele PNDL 1 şi PNDL 
2, suma fiind retrasă de 
la plată. 
El a prezentat, în cadrul 
şedinţei de guvern, o in-
formare pe această temă.
„În perioada 7-18 ianu-
arie, Ministerul Lucrări-
lor Publice a continuat 
controalele în teritoriu, au 

fost vizate 1.554 de soli-
citări în valoare de apro-
ximativ 900 de milioane 
de lei. În urma controlu-
lui efectuat de Corpul de 
control, au fost verifica-
te 139 de UAT-uri din ju-
deţe, valoarea decontă-
rilor solicitate de acestea 
a fost de 320 de milioane 
de lei. În urma controale-
lor au fost găsite în nere-
gulă 19 solicitări necon-
forme, cu o valoare de 
10 milioane de lei ”, a de-
clarat Ion Ştefan. 
Ministrul a adăugat că, 
tot în aceeaşi perioadă, 
au fost verificate de in-
spectorii ISC în întrea-
ga ţară 1.497 de solici-
tări de plată pe PNDL 1 
şi PNDL 2.

Premierul Ludovic 
Orban a declarat 
luni că pensiile 
vor creşte, pentru 
că sumele sunt 
prevăzute în 
bugetul de stat, 
dar a precizat 
că majorarea 
alocaţiilor depinde 
de resursele 
financiare care 
trebuie să le 
susţină, fără să fie 
afectat deficitul 
bugetar.

„Vom creşte pensi-
ile, vom creşte alocaţi-
ile. Am prevăzut în Le-
gea bugetului asigură-
rilor sociale de stat şi în 
Legea bugetului de stat 
sumele necesare pentru 
a asigura creşterea pen-
siilor. Poţi să-ţi permiţi să 
creşti alocaţiile în măsu-
ra în care există resur-
sele financiare pentru a 
susţine această majora-
re, fără să afecteze defi-
citul bugetar, dar cu sigu-
ranţă vom creşte alocaţii-
le de copii şi cu siguranţă 
vom creşte şi pensiile”, a 
precizat Orban, la Palatul 
Parlamentului. 

El a fost întrebat da-
că pensiile vor fi majora-
te cu 40% începând cu 

luna septembrie, în con-
diţiile în care guvernato-
rul BNR, Mugur Isărescu, 
spunea că este posibilă o 
creştere cu numai 4%.

„Domnul guvernator 
a spus că e greu să creşti 
pensiile cu 40% dacă tu 
ai o creştere economică 
de 4% şi, într-adevăr, la 
baza oricărei decizii ca-
re este legată de cuan-
tum - salariilor în secto-
rul public, pensiilor, alo-
caţiilor de copii, ajutoare-
lor speciale şi al altor ca-
tegorii de indemnizaţii - 
evident că atunci când iei 
decizia privind cuantumul 
alocării trebuie să ţii cont 
de realitatea economică 
(...). Uitaţi-vă, de exem-
plu, discrepanţa dintre 
salariile din sectorul pu-
blic şi sectorul privat. Da-
că vă uitaţi, în nicio ţa-
ră europeană nu există o 
asemenea situaţie, în ca-
re salariul mediu în secto-
rul public să fie mai mare 

decât în sectorul privat”, 
a subliniat premierul.

Creșterea 
veniturilor, 
condiționată 
de creșterea 
economică și 
bugetară

Întrebat dacă ar pu-
tea fi o creştere etapizată 
a pensiilor şi a alocaţiilor 
anul acesta, premierul a 
spus că „orice” decizie nu 
se poate lua decât după 
analiza evoluţiei econo-
miei în primele şase luni. 

„Dacă vă uitaţi în le-
gea responsabilităţii fis-
cal-bugetare, Guvernul 
are obligaţia ca după şase 
luni să prezinte un raport 
privind evoluţia economi-
că şi bugetară, în func-
ţie de care fundamentea-
ză rectificarea bugetară 
(...). Guvernele PSD nu au 
prezentat niciodată la ter-

men acest raport pe care 
aveau obligaţia legală să îl 
prezinte după şase luni de 
activitate. Obiectivul nos-
tru este clar şi limpede, 
şi anume acela de a creş-
te toate veniturile români-
lor, de a creşte salariile în 
mediul privat, de a creş-
te salariile, pensiile, de a 
creşte alocaţiile, dar la ba-
za acestei creşteri în mod 
evident trebuie să stea o 
creştere economică stabi-
lă, solidă, care să aibă la 
bază investiţii, creşterea 
productivităţii, aplicarea 
inovaţiei şi cercetării în ac-
tivitatea companiilor, creş-
terea competitivităţii com-
paniilor româneşti, dezvol-
tarea companiilor pe pie-
ţele regionale sau globa-
le, şi anume dezvoltarea 
economică autentică, nu 
măriri pe hârtie care să 
ducă la inflaţie şi care să 
nu poată să fie susţinute 
în perspectivă”, a conchis 
Ludovic Orban

Eugen Tomac: PMP nu se teme de 
anticipate, dar e rezervat

Premierul Orban a dat asigurări 
că alocaţiile şi pensiile vor 
creşte

Marcel Boloș promite completuri 
specializate pentru achiziții publice
Ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloş, 
a declarat luni că este în curs de finalizare un 
proiect de act normativ care prevede înfiinţarea 
completurilor specializate pentru achiziţii publice 
la nivelul Curţilor de Apel.


